
Protokół Nr 35/22

z posiedzenia on-line Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, które odbyło się w dniu 31 maja 
2022r. godz. 11.00.

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Iwona Marczak – Przewodnicząca ww. Komisji.
Lista obecności radnych Komisji Oświaty Kultury i Sportu (zał. nr 1)
Radni zostali skutecznie powiadomienie o posiedzeniu Komisji.
Osoby uczestniczące w posiedzeniu otrzymały wcześniej informacje o sposobie logowania 
się  do  systemu.  Posiedzenie  Komisji  było  również  transmitowane  on-line  na  stronie 
www.um.pabianice.pl

Ad. 1
Przewodnicząca Komisji zapytała czy są uwagi do porządku obrad (zał. nr 2). Uwag nie 
było, przyjęto.

Ad. 2
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic 
za     rok     2021 (zał. nr 3) przez Wydział Edukacji Kultury i Sportu  
W  związku z problemami technicznymi zmieniono kolejność omawiania sprawozdań.

Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic 
za     rok     2021 przez Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji  
Główna księgowa MOSiR Iwona Binek: w 2021 r. budżet  po stronie wydatków wykonanie 
10.141.000 zł wyk. 99,85 %, dochody zrealizowano w 113 %.  Inwestycje na Lewitynie to  
budowa bieżni. Z bieżących wydatków to największe wydatki  to wynagrodzenia i składki, 
oraz  zakup energii elektrycznej, wody, gazu.

Przewodnicząca Komisji Iwona Marczak- zakup domek holenderskiego 60.000 zł.

Główna Księgowa Iwona Biniek- to domek w nowym Duninowie dla obsługi, poprzedni jest 
bardzo zniszczony. 

Głosowanie jawne imienne ws zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 
2021 : za pozytywną opinią - 9, przeciw - 0, wstrzymało się – 2. Komisja zaopiniowała  
pozytywnie. 

Ad. 3
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic 
za     rok     2021 przez Miejski Ośrodek Kultury  
Dyrektor MOK: Maria Wrzos -Meus w planie mieliśmy dotację  podmiotową w wysokości 
1.200.000 zł,  była też dotacja celowa 112.500.000 na organizację dni Pabianic,  dotacja 
na  remont  239.112  zł  na  remont,   pozyskaliśmy   na  ten  cel   środki  z  ministerstwa 
219.010,45 zł.  Najpoważniejsze  koszty to  wynagrodzenia,  umowy cywilne,  remonty 
inwestycyjne  duże koszty to  zakup energii elektrycznej, cieplnej, wywóz nieczystości i 
podatku od nieruchomości- ponad 13.000 zł. naprawy sprzętu  i konserwacja 
W 2021 r. za  samo ciepło zapłaciliśmy 76.244 zł, MOK pracuje 7 dni w tygodniu od rana 
do wieczora i  działa klimatyzacja na sali widowiskowej.

.
Radny Włodzimierz  Stanek-   koszt  podatku  to   należy podziękować radnym z   grupy 
rządzącej oni ustanowili maksymalne podatki.

http://www.um.pabianice.pl/


Dyrektor  Maria Wrzos -Meus- nie komentuje tego tylko podaje jakie są realia wydatek 
znaczny.

Radny Tadeusz Gęs- czy nie można wystąpić o zwolnienie z podatku do Prezydenta, MOK 
służy całemu miastu.

Głosowanie jawne imienne ws zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 
2021 : za pozytywną opinią -9, przeciw - 0, wstrzymało się – 0, Komisja zaopiniowała 
pozytywnie. 

Ad. 4
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic 
za     rok     2021 przez Muzeum Miasta Pabianic.  
Dyrektor  Muzeum  Miasta  Pabianic  Pan  Ryszard  Adamczyk  -budżet  wykonanie 
1.591.298,20 zł  przy otrzymanej dotacji 1.100.000 zł, część środków z bilansu zamknięcia  
przełożono na 2022 r.

Głosowanie jawne imienne ws zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 
2021: za pozytywną opinią - 9, przeciw - 0, wstrzymało się – 0,  Komisja zaopiniowała  
pozytywnie. 

Ad. 5
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic 
za     rok     2021 przez Miejską Bibliotekę Publiczną.  
Dyrektor  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  Pani  Marzena  Litman  –  mamy  5  bibliotek   w 
mieście 1.500.000  zł wyniosła dotacja + 70.000 zł na zadania  biblioteki  powiatowej ,  
otrzymaliśmy środki 16.650.000 zł z Biblioteki Narodowej, dotacja celowa 16.500.000 zł na 
zakup sprzętu komputerowego,  darowizny od czytelników na zakup zbiorów  11.480,70 zł.
2.000 czytelników  uczestniczyło na dodatkowych zajęciach, część środków przeszło na 
2022 r., dziękuje czytelnikom za darowizny. U nas nie spada  frekwencja jest atrakcyjnym 
miejscem do nauki i chętnie mieszkańcy korzystają.

Radny Włodzimierz Stanek-  Czy dotacja z powiatu  wystarcza na pokrycie tych zadań, 
czy są plany nt. likwidacji filii na 20 Stycznia.

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Pani Marzena Litman - nie słyszała o likwidacji filii  
tam  najwięcej  czytelników,  obsługujemy  każdy  rejon  w  mieście,  zadania  biblioteki 
powiatowej od 20 lat robimy, dzielimy się publikacjami, zbiorami, ta dotacja nie pokrywa 
wszystkich kosztów, już w ub. ją podwyższono i w tym też roku wystąpi o zwiększenie tej  
dotacji. 

Głosowanie jawne imienne ws zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 
2021 :  za pozytywną opinią -  9,  przeciw -  0,  wstrzymało się – 0,  nie  brało  udziału  w 
głosowaniu  –  0.  Komisja  zaopiniowała  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  za  2021r. 
pozytywnie. 

Ad. 6
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic 
za     rok     2021 (zał. nr 13) przez Wydział Edukacji Kultury i Sportu  
Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Waldemar  Boryń-  plan   to  114.000  zł,  
wykonanie w  98.34%, Największe wydatki  to na wynagrodzenia. Jest  rosnący dotacja 
dla  przedszkoli  5.600.000 zł,  rosną  wydatki  na  szczególne potrzeby edukacyjne,  jest 



wzrost liczby dzieci z orzeczeniami  czyli pogarszająca się kondycja zdrowotna dzieci.

Radna Grażyna Wójcik-  ile miejsc w przedszkolach niepublicznych.

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Waldemar Boryń- 350 miejsc, w tej kwocie 
są środki też na dzieci  które nie są mieszkańcami Pabianic ponad 100 dzieci  , rozliczamy 
się i dana gmina refunduje.

Radna Grażyna Wójcik-ile jest tych  placówek.
 
Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Waldemar  Boryń-  razem  z  punktem 
przedszkolnym 10.

Radny Włodzimierz Stanek-   za 2021  r. jakie są koszty związane z dowozem dzieci do 
szkoły.

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Waldemar  Boryń  -całościowe  koszty 
146.000  zł dużo w tym na dzieci niepełnosprawne.

Radny Tadeusz Gęs- szczególne potrzeby edukacyjne, jaka jest współpraca z MCPS-em.

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Waldemar Boryń- współpracują  zwłaszcza z 
ośrodkiem na ul. Partyzanckiej, dużo programów terapeutycznych jest prowadzonych w 
szkołach. Natomiast współpraca dotyczy dowozu dzieci do szkół. Rodzice wybrali łódzką 
szkołę, ta szkoła otrzymuje subwencję, natomiast my musimy pokrywać kosztu dowozu 
bez dotacji .Olbrzymie koszty nawet 88 km dziennie.

Radny Tadeusz  Gęs-  po  pandemii  kondycja  dzieci  pogorszyła  się  czy   jest  analiza  o 
sytuacji dzieci i  ich potrzeb.

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Waldemar  Boryń-  dostaliśmy  środki  na 
pomoc psychologiczno-  pedagogiczną dla  uczniów,  te  zajęcia  są  prowadzone.  My nie 
mamy  mocy  przerobowych,  brakuje  nauczycieli.  PCM  pozyskał  środki  na  program 
psychologiczny dla mieszkańców też trwa rekrutacja.
Jeżeli  macie  wiedzę  o  dziecku  wymagającego  wsparcia,  to  sygnał  do  poradni 
psychologicznej bądź w szkole.

Głosowanie jawne imienne ws zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 
2021 (zał.  nr  18):  za pozytywną opinią  -  9,  przeciw -  0,  wstrzymało się  – 0.  Komisja 
zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za 2021r. pozytywnie.

Opinia Komisji Oświaty Kultury i Sportu (zał. nr 4)
 
Wyniki imiennego głosowania (zał. nr 5)

Ad. 7
Sprawy różne

Radny Włodzimierz Stanek- jakie losy  ilości godzin wspierania w szkołach było  przedtem 
20 godzin, a teraz 14. 

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Waldemar  Boryń-  ostatni  rok  pandemii 



zajęcia nie były realizowane. Obecne wystarczają, w roku szkolnym 22/23 chcemy aby nie 
było  jednakowej  liczby  godzin.  Ustaliliśmy  na  naradach,  że  dyrektorzy  muszą  mieć 
indywidualne  spojrzenia  na  klasę  i  liczbę  godzin.  Uczniowie  8  klas   mają  33  godz 
tygodniowo i 20 godz. wsparcia. My proponujemy dyrektorom w I wersji by  uwzględniali 
14 godz na każdy oddział, a jak więcej  potrzeba to  dyrektor występuje o zwiększenie i  
będzie aneks .

Radny Włodzimierz Stanek-  przyjmuje wyjaśnienia czy nie spowoduje to  problemów w 
ruchach kadrowych, w małych szkołach nie będą mogli zapewnić całego etatu.

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Waldemar Boryń- ta sytuacja jest możliwa- 
gdy nauczyciel realizuje wyłącznie wspieranie, a większość uczy innego przedmiotu.
 

Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzeniem o godz. 11,55.

Protokołowała: Przewodniczyła:

.
    Monika Ludziejewska                                  Iwona Marczak


